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Sfeerbeeld n.a.v. publiciteit over aanpak problematische jeugdgroepen 
 
CONTEXT 
Op vrijdag 8 maart publiceerde het Dagblad van het Noorden meerdere artikelen over de aanpak van 
problematische jeugdgroepen. Collega’s die daarbij betrokken waren hebben hier positieve reacties 
op gekregen, met name van betrokken professionals. De vraag is: hebben de ‘gewone’ inwoners ook 
gereageerd? En hoe? Het verzoek is om een sfeerbeeld te schetsen. 
 
Centraal staat de aanpak van een jeugdbende uit Groningen-Noord. Een tv-programma bracht 
probleemjeugd in beeld, maar de verhalen van de échte aanpak en het succes daarvan werden in het 
desbetreffende programma niet verteld. Dat heeft het Dagblad van het Noorden wel gedaan. De 
krant heeft driekwart jaar over de schouders van hulpverleners en -instanties meegekeken, om 
alsnog het verhaal van en achter de effectieve aanpak op te tekenen. 
 
MEDIA 
 

 
Hoofdartikel 
 

Jeugdbende uit Groningen-Noord opgerold na operatie van 9 maanden 
Vrijdag 8 maart 2024, 11:50 uur (online) + zaterdag 9 maart in fysieke krant 
https://dvhn.nl/groningen/De-succesvolle-strijd-tegen-jeugdcriminaliteit-28932525.html 
 
Groningse jongeren zwaaiend met een kapmes voor de camera van tv-programma Danny op straat. 
De beelden gingen ‘hard’ op het internet. DVHN kreeg de unieke kans om driekwart jaar mee te 
kijken hoe zo’n jeugdgroep uit Groningen-Noord werd ontmanteld. En dat gaat heel effectief. 
 
(…) 
 

 
Aanvullende artikelen (ook deels gepubliceerd door de Leeuwarder Courant): 

• Zij hielp tientallen jeugdbendes ontmantelen in heel Groningen. 'De heftigste groep pleegde 
vooral scooterdiefstallen, dat was hun ding'. 

• Negen 'trends' bij problematische jeugdgroepen: vecht- en excuusvideo's, wapenbezit en 
meiden doen vaker mee.  

• Op pad met Annet van Halt en het beste middel tegen overlastgevende jongeren. 

• Aanpak jeugdgroepen in Groningen: 'De energie die vrijkomt is ongelooflijk' | podcast Radio 
Ramkraak 

• Dit is de 'gereedschapskist' van hulpverleners in de strijd tegen overlastgevende 
jeugdgroepen. 

 

 
SOCIAL MEDIA 
 
Facebook 
Opvallend weinig interactie en reacties op Facebook. Het Dagblad van het Noorden heeft er (als 
enige) 2 posts aan besteed, met als resultaat 6 likes, 0 deelacties en 2 reacties. Die reacties gaan niet 
zozeer over de aanpak van de jeugdbende(s), maar over de probleemjeugd zelf: “Laat de ouders voor 
de schulden opdraaien” en “Uitzetten op een onbewoond eiland”. 



 
Zie ook: 

• DVHN kreeg de kans om driekwart jaar mee... - Dagblad van het Noorden | Facebook 

• Deze vrouw weet precies hoe je... - Dagblad van het Noorden | Facebook 
 
X 
De berichten op X over dit thema gaan richting een totaal bereik van 9.000 personen. Ook hier weinig 
interactie, kijkend naar het aantal reposts (6 + 2 deelacties), likes (3) en reacties (0). Reposts kwamen 
wel van een Teamchef van de Politie Eenheid Noord Nederland en een journalist van RTV Noord. 
 

• Wel een mooie reactie van een inwoner: “De kant van politiewerk en die van andere 
organisaties waar je nooit wat van hoort. Maar wat dus heel efficiënt is.” 

• Het bericht van de auteur van het DvhN-artikel is ook zéér positief richting de hulpverleners: 
“De onzichtbare dijk tegen jeugdcriminaliteit. Negen maanden lang meekijken met uit elkaar 
halen van een problematische jeugdgroep in Groningen. Wij - als maatschappij - mogen al die 
onzichtbare hulpverleners wel kei dankbaar zijn.” 

• Een interessante reactie is die van een bekende strafrechtadvocaat, naar aanleiding van de 
podcast: “De lokale overheid en de politie hebben best wel een behoorlijke gereedschapskist 
om jeugdcriminaliteit te bestrijden en interventies te organiseren en uitvoeren. Luister naar 
deze interessant podcast. En die werkwijze moet ook verbeterd en uitgebreid worden. Mijn 
pleidooi voor “militaire dienst” is niet bedoeld om dit terzijde te schuiven. Integendeel, het 
zal moeten schakelen met elkaar. Programmagestuurde misdaadbestrijding heeft wel 
degelijk effect.” 

• En nog een reactie van een volger van veiligheid en misdaad: “DVHN kreeg de unieke kans 
om driekwart jaar mee te kijken hoe een criminele jeugdgroep uit Groningen-Noord werd 
ontmanteld. #jeugdcriminaliteit #PreventiemetGezag”. 

 
Zie ook: 

• https://twitter.com /status/1766061753438278092/ 

• https://twitter.com /status/1766070029886386580/ 

• https://twitter.com/ /status/1766116919269003367/ 

• https://twitter.com /status/1766132496721141815/ 

• https://twitter.com/ /status/1766755862045970895/ 
 
LinkedIn 
Op LinkedIn was de aanpak van de jeugdbende het grootste gespreksonderwerp. Hoewel het 
Dagblad het artikel daar niet met haar account gedeeld heeft, maakte het verhaal wel wat los. Onder 
meer door de auteur/onderzoeksjournalist achter het verhaal. Zijn post kon rekenen op 81 
‘interessants’ en 16 reposts. 
 
Het aantal inhoudelijke reacties valt mee. Ze zijn wel zeer positief: 

• “Eén van de mooiste artikelen van de laatste jaren in Dagblad van het Noorden door  
. Hoe de samenwerking tussen wijkagenten, OM, de gemeente en hulpverleners er toe 

leidt dat jeugdbendes uit elkaar vallen en de individuele jongeren een maatwerkaanpak 
krijgen. Een combi van waarschuwen, begeleiden, perspectief bieden, aandacht. Mooi ook 
dat DvhN - tegen de tijdgeest in - aandacht heeft voor begeleiding en zorg in plaats van 
repressie. Veel jongeren laten zich meeslepen maar willen graag ontsnappen uit het 
wereldje. Heb je geen abonnement? De podcast Radio Ramkraak heeft een interview met 
betrokken professionals.” (Coördinator jeugdzorg gemeente) 

• “Geweld, overlast, intimidatie. Problematische jeugdgroepen zorgen voor veel shit in de 
noordelijke wijken van Groningen. Maar in de kern gaat het om kwetsbare jongeren. 
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Gemeente, politie, WIJ, OM en ketenpartners werken in Groningen samen, preventief en 
repressief. Dagblad van het Noorden volgde hoe 1 groep verdween uit het straatbeeld door 
deze succesvolle aanpak #nplv #preventiemetgezag #groningennoord“ (Strategisch 
beleidsadviseur wijkvernieuwing) 

• “De beelden gingen viraal: Groningse jongeren met bivakmutsen en gezichtsmaskers die 
zwaaien met een kapmes in tv-programma ‘Danny op straat’. Alsof jeugdbendes een tsunami 
vormen, waartegen geen kruid is gewassen. Maar laat nu juist in Groningen een geoliede 
machine draaien om dit soort overlast gevende jeugdgroepen effectief de voet dwars te 
zetten. Dagblad van het Noorden kreeg de unieke kans om - driekwart jaar lang - mee te 
kijken hoe zo’n jeugdgroep uit Groningen-Noord werd ontmanteld.” (Auteur van artikel) 

• “En nog een kijkje achter de schermen. Ditmaal bij de aanpak van zogenoemde 
problematische jeugdgroepen. #isookgroningen” (Bestuurswoordvoerder gemeente) 
 
Zie ook:  

• https://www.linkedin.com/feed/update/urn:li:activity:7171825195995779073/ 

• https://www.linkedin.com/posts/ dit-is-de-gereedschapskist-van-hulpverleners-
activity-7172285972171210752-TZ9y 

• https://www.linkedin.com/posts/ zo-rol-je-een-jeugdbende-op-achter-de-
schermen-activity-7172169328765689856-C0Oo 

 
Instagram 
Het beeld op Instagram is nagenoeg hetzelfde als op X en Facebook. Het Dagblad van het Noorden en 
de Leeuwarder Courant hebben hier ook gepubliceerd, maar er is weinig inhoudelijk gereageerd. Het 
aantal likes (53 bij DvhN, 37 bij LC) wijkt overigens niet echt af van het gemiddelde bij deze accounts. 
 
Er zijn twee reacties geplaatst. Die gaan niet zozeer over de aanpak van de jeugdbende(s), maar over 
de probleemjeugd zelf en het gebruik van AI: “Beetje jammer van de AI gegenereerde artwork” en 
“De ondergang van deze maatschappij.” 
 
Zie ook: 

• https://www.instagram.com/p/C4SMqNeP6W5 

• https://www.instagram.com/p/C4SoHezvv1d 
 
ANALYSE/CONCLUSIE 

• Het Dagblad van het Noorden heeft flink uitgepakt, met meerdere verhalen en een podcast. 

• Het artikel heeft bereik, aandacht en reacties gewekt op social media, maar een 
veelbesproken onderwerp bij inwoners is het niet te noemen. Vanuit de brede lijn gezien 
hebben de publicaties weinig interactie/discussie bij inwoners teweeggebracht.  

• De enkele reacties van inwoners zijn niet inhoudelijk; die gaan vooral over probleemjeugd in 
algemene zin. Op één na, en dat is meteen een treffende: “De kant van politiewerk en die 
van andere organisaties waar je nooit wat van hoort. Maar wat dus heel efficiënt is.” 

• Het feit dat er eigenlijk geen enkele negatieve inhoudelijke reactie (lees: een reactie over de 
hulpverleners of de aanpak) gevonden is, kan als een mooi compliment worden gezien.  

• De aanpak van problematische jeugdgroepen is vooral een onderwerp dat experts en 
betrokkenen bezighoudt, zo blijkt ook uit de activiteiten op X en met name LinkedIn. Daar is 
de interactie groter en mengen zich meer betrokkenen. Het zijn zeer positieve reacties, waar 
de hulpverleners trots op kunnen zijn. 
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